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[Undervisningsministeren.] 
Jeg har klart erklæret, at vi af 16 sager 

har sagt ja til de 11 ansøgninger, men at der i 
alle disse sager var enstemmig tilslutning hos 
de lokale myndigheder, hos lærerråd, hos 
amtsskolekonsulenten og hos skoledirek- 
tionen. 

Når der i dette tilfælde ikke var enighed 
hos de lokale myndigheder 홢 der var 
et lille flertal i skolekommissionen, men et 
stort mindretal imod, alle de omkring- 
liggende kommuner havde augustskoleår, 
og den begrundelse, kommunen gav, gik 
ud på, at man ville skabe en særlig ordning 
for de børn, der skulle i realskolen 홢 kan 
jeg ikke forstå den stilling, det ærede 
medlem her tager. 

Jeg har yderligere sagt, at spørgsmålet 
kan blive overvejet, hvis der skulle blive 
fremført nye synspunkter fra denne kom- 
mune; så kan det ærede medlem ikke for- 
lange ret meget mere imødekommenhed 
over for de synspunkter, han har gjort 
gældende. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 1 medlem, til ldridsnævnet for 
omnibus- og fragtmandskør sei med motor- 
køretøjer (i stedet for M. Larsen (Kolding)). 

(Jfr. tidenden sp. 4579). 

Valgt blev: -Th. Mikkelsen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
. < Danmarks erhvervsfond. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 4143, udvalgets til1ægsbetænkning i til- 
læg B. sp. 833). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i tillægs- 홢 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen, var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages den følgende sag på; dagsordenen,, 
nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
lån og garantier til visse erhvervsvirksom- 
h e d e r . . . .  

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 4175, udvalgets tillægsbetænkning i til- 
læg B. sp. 833). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene til forslag til lov om 
Danmarks erhvervsfond sattes først til for- 
handling. 

Peter Nielsen: Da mit partis ordfører, 
det ærede medlem hr. Lars M. Olsen, ikke 
kan være til stede, skal jeg anbefale de to 
ændringsforslag. 

Det første går ud på, at der kan ske en 
udvidelse af eksportkreditrådets forretnings- 
udvalg, således at de forskellige erhvervs- 
interesser bedre kan tilgodeses dér. 

Der er i udvalget fremsat ønske om en ' 
revisionsbestemmelse, og det er begrundeI e- 
sen for ændringsforslaget nr. 2. 

Jeg anbefaler ændringsforslagene. 

Hermed > sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Ændringsforslagene nr. 1, og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagene som helhed sattes derefter 
til forhandling: 

Anker Lau: Vi havde fra vor side helst 
set, om de opgaver, der foreligger med 
hensyn til eksportfremmende foranstalt- 
ninger, havde kunnet løses af erhvervene , 
selv og af pengeinstitutterne. Vi har i ud- 
valget fået disse spørgsmål behandlet, 

294 


